
 

 

 
  

WHEN GOD CHANGES YOUR PLANS 
Rick Warren 

11-12 December 2021 
 

 
"God is sovereign. He is awesome. and everything in the cosmos fits and works 
in his plan.”         Job 25:2 (MES)  
 
“The clouds turn around and around under his direction. They do whatever he 
commands throughout the earth.”       Job 37:12 (NLT)  
 
 “God's plans endure forever; his purposes last eternally.”      Psalm 33:11 (TEV)  
 
 “ When the Lord All-Powerful makes a plan, no one can stop it.” 

Isaiah 14:27 (NCV)  
 
 “People can make all kinds of plans, but only the Lord's plan will happen.” 

Proverbs 19:21 (NCV)  
 
 “We make our own decisions, but the Lord alone determines what happens.” 

Proverbs 16:33 (CEV) 
 

WHEN GOD MESSES UP YOUR PLANS IT MEANS . . . 
 
1. GOD IS TRYING TO GET YOUR _______________________ 
 

God says, “I wish my people would listen to me.”            Psalm 81:13 (NCV) 
 
“Now listen, you who say, "Today or tomorrow we will go to this or that city, 
spend a year there, carry on business and make money." Why, you do not 
even know what will happen tomorrow . . . Instead, you ought to say, "IF it is 
Lord's will, we will live and do this or that."  James 4:13–15 (NIV)  
 
 “There is a path before each person that seems right, but it ends in death.”
 Proverbs 16:25 (NLT) 
 

2. GOD HAS A _______________________ PLAN! 
 

● GOD’S PLAN IS_______________________ 
 

“I know what I am planning for you," says the Lord. "I have good plans for 
you, not plans to hurt you. I will give you hope and a good future. 
 Jeremiah 29:11 (NLT) 

 

● GOD’S PLAN IS MORE_______________________ 
“No one has ever seen, heard, or even imagined what wonderful things 
God has ready for those who love him.”          1 Corinthians 2:9 (LB) 
 

● GOD’S PLAN IS SOMETIMES __________________ 
 “Dear friends, don't be surprised at the painful troubles and tests you 
suffer ,as though something unusual were happening to you. Rather be 
glad that you are sharing Christ's sufferings, so that you may be full of 
joy when his glory is revealed”    

1 Peter 4:12-13 (TEV) 
 

3. GOD WANTS YOU TO _________________ HIM  
 
Jesus: "You don't understand now what I am doing, but you will understand later."
 
 John 13:7 (NCV)  
 
 “We know that all that happens to us is working for our good IF we love God and 
are fitting into his plans.”  Romans 8:28 (LB) 
 
 “Without faith it is impossible to please God, because anyone who comes to him 
must believe that he exists and that he rewards those who earnestly seek him.”
 Hebrews 11:6 (NIV) 
 
 “The Lord will work out his plans for my life—for his faithful love endures 
forever… (and) he made me.”  Psalm 138:8 (NLT) 
 
 “God's secret plan has now been revealed to us; it is a plan centered on Christ, 
designed long ago according to his good pleasure. And this is his plan: At the 
right time he will bring everything together under the authority of Christ—
everything in heaven and on earth. This was his plan from all eternity, and it has 
now been carried out through Christ Jesus our Lord!”  

Ephesians 3:9–11 (NLT)  
 
 “Today a Savior has been born FOR YOU! He is Christ the Lord.”            
 Luke 2:11 (NIV)    

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

1. attention     2. better     3. good     4. rewarding     5. harder      6. trust      
 
 



 

 

 

當上帝改變你的計劃 
華理克牧師 

11-12 December 2021 
 

「上帝是主宰，上帝是可畏的。宇宙中的⼀切，都配合和為他的計劃⼯作。」 
 約伯記 25:2 (當代聖經譯本) 

 
「雲彩在他的指揮下翻滾，在全地遵他的命令⾏事。」 
 約伯記 37:12 (新普及譯本) 

 
「但上主的計劃永遠堅⽴，他的⼼意永不動搖。」 
 詩篇 33:11 (新普及譯本) 

 
「因為萬軍之耶和華決定的事，誰能阻攔呢？他的⼿伸了出來，誰能使他收回
呢？」 以賽亞書 14:27 (新譯本) 

 
「⼈可能有許多計劃，但只有上主的旨意⽣效。」 
 箴⾔ 19:21 (現代中⽂譯本) 

 
「我們做出選擇，但結果卻由上主決定。」 
 箴⾔ 16:33 (CEV 意譯) 
 

當上帝打亂了我的計劃 
 

1. 上帝在試圖引起我的________________ 
 
「但願我的⼦⺠肯聽從我，以⾊列⼈肯遵⾏我的道。」       

詩篇 81:13(當代聖經譯本) 
 
「聽着，你們説：『今天或者明天，我們要到某城去，在那裏住上⼀年，做⽣意賺
錢。』你們怎麼知道⾃⼰明天會怎樣呢？你們的⽣命如同晨霧，出現⽚刻便消散
了。你們應當説：『如果主願意，我們就可以活着，可以做這事或做那事。』」                 

雅各書 4:13-15 (新普及譯本)  
 
「⼈⼈⾯前都有⼀條看似正直的路，但它最終卻是死路⼀條。」    

箴⾔ 16:25 (新普及譯本) 
 
2. 上帝有________________的計劃 
 

• 上帝的計劃是________________ 
 
「上主説：『我知道我為你們所定的計劃，是美好的，不是降災的計劃，
為要帶給你們盼望和美好的未來。』」              

耶利⽶書 29:11 (NLT 意譯) 
 

 
 

• 上帝的計劃帶來更好的________________ 
「從來沒有⼈⾒過或聽過，甚⾄是想像過，上帝為愛他的⼈所預備的是何
等奇妙的事。」   

 哥林多前書 2:9 (LB 意譯) 
 

• 上帝的計劃有時候更________________ 
「親愛的，有⽕煉的試驗臨到你們，不要以為奇怪，好像是遭遇⾮常的
事，倒要歡喜，因為你們既然在基督的受苦上有分，就在他榮耀顯現的時
候，可以歡喜快樂。」              

彼得前書 4:12-13 (新譯本) 
 
3. 上帝想要你________________祂 
 
「耶穌説：『我所做的，你現在不理解，但總有⼀天你會明⽩的。」」  

約翰福⾳ 13:7 (新普及譯本)  
 
「我們知道，若我們愛上帝並配合他的計劃，那發⽣在我們⾝上的事情將為我們帶
來益處。」   

羅⾺書 8:28 (LB 意譯)  
 

 「沒有信⼼就不可能討上帝的喜悅。無論誰想要來到上帝的⾯前，都必須相信上
帝存在，並且相信他會賞賜那些真⼼尋求他的⼈。」  

希伯來書 11:6 (新普及譯本) 
 
「上主必成就他對我⼀⽣的計劃；上主啊，因你信實的慈愛永遠⻑存。求你不要丟
棄我，因為我是你造的。」  

詩篇 138:8 (新普及譯本) 
 
「上帝奧秘的計劃已向我們顯露；是以基督為中⼼，⼀直隱藏在他的美意裏。
他的計劃是要在適當的時候，使天上和地上的⼀切都服在基督的權威之下。 
這就是上帝永恆的計劃，已經藉着我們的主基督耶穌實現了。」  

以弗所書 3:9-11 (意譯) 
 

「今天在⼤衛的城裏，為你們⽣了救主，就是主基督。」  
路加福⾳ 2:11 (新譯本) 

 
 

 
 
 
 
 
 
 

1. 注意      2. 更好      3. 美好的      4. 獎賞     5. 困難     6. 信靠 


